
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 2. maj 2022

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Samrådsspørgsmål S
Vil ministeren redegøre for, om ministeren mener, at der er tale om fyldestgørende infor-
mation til Folketinget, når der fra Folketingets side spørges om, hvorvidt der findes en 
forståelse mellem staten/Nationalbanken og ATP om, at ATP skulle sælge en betydelig 
del af sine værdipapirer for at styrke den danske valutabeholdning, og en finansminister 
i den sammenhæng ikke oplyser Folketinget om, at der findes en sådan forståelse, 
udelukkende fordi der er spurgt ind til, om forståelsen vedrører US dollars, samtidig med 
at der hos en finansminister er viden om, at Nationalbanken havde en dokumenteret 
forståelse med ATP om, at ATP skulle sælge værdipapirer, ikke i US dollars, men i 
Euro? Der henvises til beretning nr. 15/2021 om Finansministeriets udstedelse af 30-årige 
statsobligationer i 2008, jf. FIU alm. del – bilag 139.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).

På udvalgets vegne
Jens Joel
formand
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